
 Zápis ze schůze Výboru KCHČF 

konané dne 17. listopadu 2024 

od 10.00 h v hotelu Rytířsko v Jamném 

 

Přítomní: Tinka, Rataj, Havlát, Hermann, Matějáková, Dočkalová, Rébová, Suchánek 

Omluveni: Brziak 

Nepřítomní: Horová (ZČ pobočka) přizvána 

Hosté:  Štarman, Oplt, Uchytil, Neradilová 

Viz příloha č. 1 

 

Program schůze výboru uveden v pozvánce: 

1. Zahájení (Tinka) 

Přivítal přítomné, vyzval ke konstruktivnímu jednání. 

 

2. Kontrola zápisu ze dne 6. 9. 2024 (Rataj) 

K zápisu nebyly uplatněny žádné připomínky po odsouhlasení byl zápis všem rozeslán a po 
úpravě částek zveřejněn na webu. 

Je třeba konstatovat, že se osvědčilo nejprve rozeslat zápis přítomným členům a teprve následně 
rozesílat zápis ostatním adresátům, kteří jsou oprávnění obdržet zápis. Proto bude tento postup 
praktikován i nadále. 

 

3. Kontrola plnění úkolů z minulého jednání + výsledky provedených jednání (Rataj-Tinka) 

- Soutěže na rok 2025 nahlášeny v termínu na ČMKJ – splněno Suchánek 

- Prověření dvou vrhů z CHS pana Ing. Martina Suchánka – ověřeno, potvrzeno – zahájeno a 
ukončeno kárné řízení s panem Hermanem a panem Suchánkem.  

 

4. Informace o korespondenčním hlasování (Rataj) 

A: Proběhlo hlasování o složení kárné komise ve složení Tinka, Havlát, Rataj,- schváleno 
(následně na návrh Josefa Tinky byl předsedou komise zvolen Jaroslav Rataj, který 
komunikoval s oběma hříšníky). 

B: Proběhlo hlasování o umožnění přečipování – schváleno, po prověření oblastním poradcem 
chovu panem Milanem Fekiačem zasláno předsedou klubu majitelce feny souhlasné stanovisko 
klubu. 



V této souvislosti dal na zváženou místopředseda klubu zpracovat metodický pokyn, jak 
postupovat v takovém případě. Jako optimální se jeví příloha zápisního řádu. 

Výbor souhlasí, se zpracováním metodiky jako další přílohy ZŘ. Bude schválena 
korespondenčně, aby mohla být vydána ve zpravodaji – zpracuje Mgr. Rataj. 

 

5. Informace o hospodaření klubu včetně informací o úročení (Rébová) viz příloha č. 2 

Informovala o hospodaření klubu podle schváleného plánu na rok 2024. 

Informovala o aktuálním stavu finančních prostředků.  

Uvedla také celkové finanční prostředky klubu. 

Požádala členy výboru a ostatní, kteří požadují nějaké platby, aby nejpozději do 20.12. 2024 
zaslali požadované a účtenky k proplacení. 

Dále požádala do 20.12. 2024 poslat požadavky na rozpočet pro rok 2025. 

 

6. Informace o stavu členské základny k 17. 11. 2024, (Dočkalová) 

Písemná informace viz příloha č. 3 

Efekt upomínek: 

14.4.2024 Odeslání 146 upomínek emailem. Stav členů: 183 neaktivních členů 

20.5.2024 Odeslání 102 písemných upomínek. Stav členů: 107 neaktivních členů (z toho 
5 zahraničí) 

25.5.2024 Stav členů: 101 neaktivních členů – je příliš brzy na hodnocení efektu 
písemných upomínek 

16.11.2024 Stav členů: 39 neaktivních 

 

Ze 146 odeslaných upomínek emailem následně zaplatilo 44 členů (reagovalo 30,1 %). 

Ze 102 písemných upomínek zatím zaplatilo 63 členů (reagovalo 61,8 %). 

Díky upomínkám emailem KCHČF ušetřil poštovné za 44 nerozeslaných upomínek. 

Po rozeslání písemných upomínek zaplatilo 63 členů ze 102. V neaktivních (zaplatili 
naposledy rok 2023 zůstalo 39 členů). 

Počet členů k 16.11. 2024 790 

JM 186, StČ 155, VČ 141, JČ 92, SM 85, SvČ 64, ZČ 52, Zahraničí 15. 

 

7. Klubové zkoušky a soutěže 2024 (včetně pohárů), hodnocení výcvikového roku (Suchánek) 

Vše proběhlo podle plánu, výsledky byly zveřejněny. 



V roce 2024 výbor KCHČF udělil HVO těmto členům klubu: 

Zlatý:  nebyl udělen 
Stříbrný:  
Petr Brziak   Severočeská pobočka 
Josef Hudacký  Západočeská pobočka 
Tomáš Němec   Severomoravská pobočka 
Bronzový: 
Jaroslav Fous   Středočeská pobočka 
Josef Hudacký  Západočeská pobočka 

NEJLEPŠÍ ČF ZA ROK 2024 Do soutěže bylo přihlášeno 5 ČF. 
Výsledky soutěže: 
1. Dar z České Jahodnice   2410,1 b. 
(LZ - 240 b, VP - 91 b, N.S. MRK 217 b., MRK 456 b., MKP 442 b., CACT 1x) 
2. Aida od Lhotských dubů   1388,4 b. 
(PZ - 284 b, LZ - 228 b, VP 92 b, VZ 478 b, 1x  res. CACT) 
3. Aura z Bauerova dvora   1386,0 b. 
(LZ - 238 b, VP - 92 b, VZ – 466 b, Sv. Pohár ČF 335 b.) 
4.     Dix od Blatského rybníka  1328,0 b. 
5.    Akim z Hrachoviště   1064,4b. 

NEJLEPŠÍ VŮDCE ČF ZA ROK 2024 Do soutěže bylo zařazeno 5 vůdců ČF. 

Výsledky soutěže: 
1. Martin Ticháček    2410,1 b. 
          (Dar z České Jahodnice) 
2. Radek Pavelek    1388,4 b. 

(Aida z Lhotských dubů)    
3. Lucie Bauerová    1386,0 b.   
  (Aura z Bauerova dvora) 
4. Milan Blatský    1328,0b. 
  (Dix od Blatského rybníka) 
5. Tereza Hálová    1064,4 b. 
  (Akim z Hrachoviště)                                                

Za rok 2024 bylo zpracováno 467 soudcovských tabulek ČF na různých typech zkoušek nebo 
soutěžích. Zhodnocení bude provedeno ve Zpravodaji. 

 
Nominační soutěže na MRK se zúčastnili 7 ČF s výsledkem:  

I .c. 0  II. c. 0    III .c. 1     neobstál  6     

MRK se zúčastnil 1ČF s výsledkem: 
I. c. 1  II. c. 0    III. c.0   neobstál 0,  

MKP  se zúčastnil 1ČF s výsledkem: 
              I.c. 0,     II.c 0,     III.c. 1 
 

 



8. Příprava Zpravodaje č.1/2025 

Obsah:                Připraví: 
Úvod /Brziak/ 
Spádové schůze KCHČF 2025 /termíny, program/ 
Kontakty klub, vedení, pobočky KCHČF /krátké/ 
Výroční zpráva matrikářky za rok 2024, informace 
Jubilanti 2025 /Dočkalová/ 
Zpráva hlavního poradce chovu ČF /Havlát/ 
Nově zařazení psi do chovu a psi vyřazení z chovu /Havlát/ 
Seznam chovných psů KCHČF pro rok 2025 /Havlát/ 
Soutěže: O nejlepší exteriér, /Havlát/ 
O nejpracovitějšího ČF /Suchánek/ 
O nejlepšího cvičitele ČF za rok 2024 /Suchánek/ 
Hodnocení klubových zkoušek a soutěží v roce 2024 /Suchánek/ 
Sezam udělených vůdcovských odznaku v roce 2024/Suchánek/ 
Oznámení zrušení funkce - mezinárodní sekretář /Tinka/ 

Jednání kárné komise / Rataj/ 
Opatření v chovu – krytí hnědák x hnědák /Rataj, Matějáková, Dočkalová/ 
Seznam startujících na Nominační soutěži 2025 
OLV 2024 v jednotlivých pobočkách 
17. memoriál Dr- Khuna 
XIV. ročník Memoriálu Jaromíra Dostála 
Světový pohár – článek /Viktorin / 
Metodika přečipování – jak postupovat /Rataj/ 
Plán klubových zkoušek a výstav KCHČF pro rok 2025 
Pozvánky na klubové akce 
Výsledky 50. ročníku - Memoriálu Richarda Knolla 
Výsledky 86. ročníku Memoriálu Karla Podhajského 
Přihláška na klubové memoriály (MDrK, MFH) 
Přihláška k výběru do chovu 
Žádost o udělení Houskova vůdcovského odznaku 
Přihláška do Klubu chovatelů českých fousků 

 

9. Informace z chovatelské rady (Havlát, Hermann) 

 hodnocení výstav a výběrů do chovu 2024, počet chovných psů + fen 

Chovatelská rada bude svolána na prosinec nebo začátek ledna podle možností na ČMMJ 
v Praze. 

Bude méně uchovněných psů podle odhadu 5-7 psů. 

Dojde k vyřazení psů starších deseti let. 

Přesné počty vrhů nemá, odhaduje úroveň loňského roku. Informace zpracuje do Zpravodaje. 



10. Projednání plánu schůzí na r. 2025  

Únor - 9. 2. 2025 – Rytířsko – změna salonek Motorest Melikana, 84 km D1 - zajištěno 

Květen – 8. 5. 2025 – 19.00 h – video 

Září – 19. 9. 2025 – Třebíč – při MFH – bude upřesněno 

Listopad – 14. 11. 2025 pátek 19.00 h - video 

 

11. Informace o databázi psů (Matějáková) 

p. Matějáková informovala o stavu přípravy databáze psů a předvedla funkcionality. 
S přítomnými poradci chovu doplnila požadavky na některá další nastavení. 

 

12. Zprávy členů výboru, kronikářka, mez. Sekretář (včetně již proběhlých akcí) 

Pavel Hermann 

Otevřel otázku, zda byla provedena seriózní analýza počtu hnědáků a běloušů, když bylo 
přistoupeno k zákazu páření hnědáků. 

Na to vystoupila Ing. Matějáková, s tím, že analyzovala chovné psy a vychází následující 
poměry: Zbarvení aktuální chovní psi po liniích podle roku 2024 

linie       celkem z toho      Bělouš        Hnědák 
I.              16                        9                    7 
                                             56 %               44 % 
II.             15                       2                     13 
                                            13,30 %           86,66 % 
III.            17                       7                     10 
                                             41,20 %           58,82 % 
IV.              7                        4                      3 
                                             57,14 %           42,86 % 
V.                7                         6                     1 
                                             85,70 %            14,28 % 
VII.            13                        9                     4 
                                             69,23 %             30,77 % 
IX.                6                        6                      0 
                                              100 %                 0 % 
X.                12                       6                        6 
                                              50 %                   50 % 
 
Celkově psi  93                     49                       44 
                                            52,69 %              47,31 % 
 
Zbarvení aktuální feny         Bělouš               Hnědák 
                                                  70 %                      30 % 

Dále uvedla, že podle údajů plemenné knihy analyzovala zbarvení zapsaných štěňat podle 
údajů plemenné knihy za období let 2011 – 2023, a to s těmito závěry: 



Rok Štěňat celkem bělouš hnědák % bělouš % hnědák 
2023 280 156 124 56 44 
2022 397 278 119 70 30 
2021 480 337 140 70 30 
2020 402 270 132 67 33 
2019 393 248 145 63 37 
2018 398 287 111 72 28 
2017 337 230 107 68 32 
2016 366 263 103 72 28 
2015 480 303 177 63 37 
2014 395 257 138 65 35 
2013 431 284 146 66 34 
2012 394 248 146 63 37 
2011 467 346 121 74 26 

 

K tomu Mgr. Rataj uvedl, že stoupající poměr hnědáků je evidentní a překračuje rozmezí, 25-
30 %, ve kterém by se měl poměr zbarvení vyskytovat. 

Po další krátké diskuzi ke zbarvení uvedl Pavel Hermann, že nic dalšího nemá. 

Aleš Suchánek 

Nastínil problém zlatého HVO – do příští schůze se pokusí najít, kde vznikl rozdíl a v případě 
se udělí i dodatečně zlatý HVO. (v jednom dokumentu je napsáno, že zlatý za I. Cenu MRK a 
MKP, a v druhém dokumentu za I. Cenu MRK nebo MKP) – nutno ujasnit. 

Bannery má doma přiveze je. 

Jana Rébová  

Nic nemá 

 

Ing. Drahomíra Matějáková 

- Dává na zváženou, zda po pořadatelích akcí nepožadovat vyúčtování poskytnutých 
dotací jako se to dříve dělávalo.  

o K tomu se vyjádřil Mgr. Rataj, že dříve bylo vyúčtování vyžadováno kvůli 
dotacím z MZe, kde muselo být prokázáno, že akce nebyla výdělečná a muselo 
být prokázáno, na co se finance ze státního rozpočtu použily, neboť je nebylo 
možné používat libovolně. To již nyní není, protože o dotace již nežádáme, 
neboť podávání žádostí je náročnější a podmínky použití přísnější. 
S vyúčtováním byly vždy potíže. 

o Dále k tomu uvedl Aleš Suchánek, že podle jeho názoru vyúčtovávání není 
nutné, neboť je vidět, jakým způsobem byly peníze použity. Prostředky 
KCHČF na pokrytí akce rozhodně nestačí. 

- JM pobočka zajistí účast na Evropské výstavě v Brně, má to na starosti pan Peroutka, 
parkování nebude zajišťovat ČMKU, nutno dát do rozpočtu. 

- Slyšela, že nelze odstraňovat paspárky – prověří do příští schůze. 



Břetislav Uchytil 

Jihočeské derby 2025 se uskuteční ve spolupráci s OMS Pelhřimov a zve všechny sousední 
pobočky. 

Bc. Iveta Dočkalová 

Nic nemá 

Ing. Jaroslav Havlát 

Nic nemá 

Mgr. Jaroslav Rataj 

- Poděkoval všem, kteří se účastnili jako pořadatelé, rozhodčí nebo soutěžící na výstavě 
a na Světovém poháru. Bylo to extrémní počasí. Sám během výstavy tak promoknul, 
že musel odejet domů a nemohl se účastnit odpoledního setkání se zahraničními kluby. 
Všichni účastníci mají jeho hluboký obdiv. 

- Informoval o IX. Sněmu ČMKJ, který se uskuteční 11. prosince 2024, a připravované 
změně stanov ČMKJ, která bude poměrně významná. 

- Informoval o výsledku jednání kárné komise k případu dvou vrhů jedné feny v jednom 
roce, a informoval, že dne 17. listopadu 2024 bylo jednání KK a v případě chovatele 
přistoupila k zákazu chovatelské činnosti na jeden rok a v případě poradce chovu 
dospěla k závěru, že postačí projednání před KK a upustila od dalšího potrestání. 
Rozhodnutí KK je pravomocné, neboť oba kárně projednávaní se vzdali práva na 
odvolání. 

Josef Tinka 

- Uvedl, že v letošním roce jsme měli v klubu tří vrcholné klubové akce. MDrK – 
výborná akce, dobře zajištěno, Světový pohár – i přes nepřízeň počasí výborně 
připraveno a MJD – také výborně připraveno. 

- Následně navrhl zrušení funkce mezinárodního sekretáře, což zdůvodnil mimo jiné tím, 

že mezinárodního sekretáře již nepotřebujeme, a dále nevhodným chováním Ing. 

Neradilové během Světového poháru. Dále uvedl, že její činnost může u někoho 

vyvolávat podezření na nedovolené obchodování se psy. 

o Na to okamžitě zareagoval Mgr. Rataj s tím, že podobné obvinění se z podnětu 

jedné pobočky před časem vztahovalo k Pavlu Dostálovi a jednoznačně se 

prokázalo jako naprosto nepravdivé. Dokonce s tím, že šly platby ze zahraničí 

za štěňata přes jeho účet, měl Pavel Dostál nějaké problémy na finančním 

úřadu. Jakákoliv taková nařčení jsou zcestná. 

o K tomu pak dále vystoupil člen DR Ing. Oplt a kritizoval Ing. Neradilovou za 

vystoupení v TV, o kterém nebyl nikdo z vedení klubu informován. Citoval 

Stanovy KCHČF, kdo jménem klubu jedná. 



o Následně p. Herman vytkl Ing Neradilové přílišnou aktivitu při posuzování 

americké vůdkyně na Světovém poháru, kdy se pokoušela americkou vůdkyni 

korigovat a navádět, jak má vhodně usměrňovat posuzovaného psa. Po té bylo 

telefonicky hovořeno s rozhodčím p. Lepeškou, který nevhodné vystupování 

Ing. Neradilové při posuzování americké vůdkyně potvrdil a i to, že byla 

usměrněna rozhodčími. 

Hlasování o návrhu na zrušení mezinárodního sekretáře: 

Pro: Tinka, Hermann, Suchánek, Havlát a Rataj 

Proti: Rébová, Matějáková a Dočkalová 

Poznámka jednatele k zápisu, toto rozhodnutí bylo korespondenčním hlasováním 
následně zrušeno, proto je revokované rozhodnutí uvedeno kurzívou. 

Zpráva o korespondenčním hlasování a zrušení rozhodnutí (příloha č. 4 tohoto zápisu). 

 

Ing. Martin OPLT  

Informoval, že bližší informace o MFH v roce 2025 poskytne OMS Třebíč. 

 

13. Různé – aktuální záležitosti  

Nebyly 

 

14. Informace z Dozorčí rady 

Dozorčí rada nemá nic. 

 

15. Diskuse a různé 

Diskuze probíhala k jednotlivým bodům a zprávám, nové diskuzní příspěvky nebyly. 

 

16. Závěr   

Příští schůze Výboru KCHČF se uskuteční v neděli 9. 2 2025 09.00 h v hotelu Rytířsko 
změněno v Motorestu Melikana. Bude samostatná pozvánka. 

 

Zapsal:                                                                                                   Ověřili: 

Mgr. Rataj                                                                                      Josef Tinka 

                                                                                                      Ing. Matějáková 


